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Nejen šampion, ale i vůdce

Na kurtech v Melbourne leželo zase o sedm a půl milionů dolarů víc 
než před rokem. A dokonce o dvanáct a půl víc než před dvěma. Po-
řadatelé úvodního Grand Slamu sezony 2019 oznámili, že vyslyšeli 
volání hráčů a naléhání jejich hráčské rady vedené Novakem Djokovi-
čem, aby se prize money zvýšily.

Celkem 62,5 milionů australských dolarů se v  107. ročníku Aus-
tralian Open mezi tenisty rozdělovalo. Dva miliony a devět set čtyři-
cet tři tisíc byly určeny pro vítěze dvouhry, pomalu padesát čtyři tisíc 
pro ty, co si zahráli alespoň první kolo. Samozřejmě před zdaněním, 
které je v Austrálii ovšem mnohem mírnější než kupříkladu ve Spo-
jených státech nebo ve Velké Británii, kde musí tenisté danit i peníze 
od sponzorů.

A příští rok to bude o dalších třináct procent víc, ujišťovali pořa-
datelé tenisty, kteří na turnaj pod Jižním křížem přijeli, že odměny 
porostou.

Museli reagovat.
Tak jako museli reagovat pořadatelé v Paříži, Wimbledonu i New 

Yorku.

měnila. Pořadí neurčovaly výsledky za posledních dvanáct měsíců 
jako do té doby, ale za delší časový úsek.

„V Paříží žádné body navíc nezískám, protože jsem tam loni 
vyhrál. Zato z Vídně si nějaké určitě odvezu,“ netajil, že mu jde 
o to, aby si s předstihem splnil další ze svých velkých snů. Skončit 
už pošesté rok jako světová jednička a vyrovnat se Pete Samprasovi. 

I devadesát získaných bodů na vídeňské pětistovce mu k tomu 
stačilo.

Devětatřicet vyhraných zápasů ze dvaačtyřiceti, který toho roku 
sehrál, mu k tomu dopomohlo.

Proto se nemusel stresovat, jak dopadne na závěrečném Turnaji 
mistrů v Londýně. Náskok 1980 bodů před druhým Nadalem mu 
dával jistotu, že ho z trůnu nikdo nesesadí.

Však také trofej pro jedničku sezony přebíranou z  rukou šéfa 
ATP Andrey Gaudenziho ještě před tím, než jubilejní padesátý 
ročník Turnaje mistrů ve městě nad Temží začal, laskal a náramně 
si ji hleděl.

Proto se s  grácií přenesl i  přes semifinálovou porážku s Thi-
emem a nakonec se smířil i  s  tím, že při loučení Turnaje mistrů 
s Londýnem klání osmi nejlepších hráčů světa odehrávající se před 
prázdnými tribunami pošesté nevyhrál.

Vždyť svého dosáhl.
„Byl to ale pro nás pro všechny divný rok. Sezona byla restar-

tována až v srpnu a já pokračoval tam, kde jsem před lockdownem 
skončil, abych nakonec získal trofej, po které jsem už loni tolik 
toužil,“ byl Djokovič přesvědčen, že teď má v  rukou dostatek 
trumfů, aby nová sezona byla ještě zářivější.


